
 Rada Miejska w Śremie 
ul. Plac 20 Października 1 
        63 – 100 Śrem 
 

PAOOR.0012.3.3.2023.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 40/2023 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

Rady Miejskiej w Śremie 
 odbytego 20 marca 2023 r. w s. 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

 
Przewodniczący Komisji – Piotr Rojek 13 marca 2023 roku zwołał 

posiedzenie Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Śremie na 20 marca 2023 
roku. O zwołaniu posiedzenia zostali powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy 
członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu 
Komisji stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu 39/2023 z posiedzenia Komisji. 
2. Informacja na temat funkcjonowania i perspektyw dalszego rozwoju 

Śremskiego Ośrodka Kultury na rok 2023. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie wykazu kąpielisk i okresu sezonu kąpielowego 
na terenie gminy Śrem w roku 2023, 

b) zmieniający uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
gminę Śrem. 

4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
Posiedzeniu 20 marca 2023 roku przewodniczył Krzysztof Lewandowski – 

Zastępca Przewodniczącego Komisji, udział w nim wzięli członkowie Komisji wg. 
listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

• Radny Piotr Rojek – nieobecny usprawiedliwiony’ 

• Radny Piotr Mulkowski – nieobecny nieusprawiedliwiony. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Adam Lewandowski –Burmistrz Śremu, 
2. Barbara Jabłońska – Naczelnik Pionu Edukacji i Usług Społecznych (PEU), 
3. Anna Szmyt – Baranowska – Dyrektor Śremskiego Ośrodka Kultury.  

 
Przewodniczący obrad po stwierdzeniu kworum pozwalającego 

na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzył posiedzenie, 
powitał członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 
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Przewodniczący obrad – Krzysztof Lewandowski poinformował, 
że porządek obrad został przekazany radnym drogą elektroniczną i zapytał 
o propozycje zmian. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do porządku posiedzenia. 
 

Ad. 1. Przyjęcie protokołu 39/2023 z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Protokół 39/2023 z posiedzenia 
Komisji został przekazany radnym. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Wobec 
powyższego stwierdził, że protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty 
bez odczytywania.   

Ad. 2. Informacja na temat funkcjonowania i perspektyw dalszego rozwoju 
Śremskiego Ośrodka Kultury na rok 2023. (Informacja stanowi załącznik nr 3 
do protokołu). 
Informację zreferowała Dyrektor ŚOK – Anna Szmyt-Baranowska. 
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Artur Konon zapytał, ile osób korzysta regularnie ze stałych ofert ŚOK 
przeznaczonych dla mieszkańców? 
Dyrektor ŚOK – Anna Szmyt-Baranowska, odpowiedziała, że z popołudniowych 
zajęć korzysta wybrana grupa mieszkańców, która jest dość stałą grupą. ŚOK 
oferuje 10 rodzajów zajęć, a na każdą formę zorganizowane jest po kilka grup, 
gdzie na jedną grupę przypada max. 15 osób. 
 
Radny Krzysztof Lewandowski, zapytał, jak wygląda kwestia siedzeń w kinie, 
ponieważ w zeszłym roku było wspominane, że wymagają remontu bądź też 
wymiany? 
Dyrektor ŚOK – Anna Szmyt-Baranowska, że dzięki partnerstwu z firmą LEOPOL 
w miesiącu lutym br. udało się wymienić materiał na siedziskach wszystkich 
krzeseł, a w niektórych przypadkach również gąbki, tak aby fotele były wygodne 
i estetyczne. Aktualnie prowadzone są rozmowy, aby wyremontować również 
oparcia od foteli. 
 
Radny Mariusz Kociemba zapytał, w związku z tym, iż gmina nie jest właścicielem 
budynku kina jakie są koszty eksploatacyjne związane z jego utrzymaniem? 
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Dyrektor ŚOK – Anna Szmyt-Baranowska, odpowiedziała, że gmina jest 
właścicielem w części. Hol, toalety i kasy są wynajmowane, a miesięczny koszt 
to 3000,00 zł. Okres umowy najmu wynosi 3-letnia. 
 
Dyskusje zakończono. 
 
Ad. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

a) w sprawie wykazu kąpielisk i okresu sezonu kąpielowego na terenie 
gminy Śrem w roku 2023. 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU – Barbara Jabłońska. 
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
w sprawie wykazu kąpielisk i okresu sezonu kąpielowego na terenie gminy Śrem 
w roku 2023. 
Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Piotr Rojek (NIEOBECNI), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż, 
przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie.  
 
 

b) zmieniający uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Śrem. 

 
Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU – Barbara Jabłońska. 
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie -Katarzyna Sarnowska, zapytała czy 
zapisy uchwały będą obowiązywały od września 2022 roku, czyli wstecz? 
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Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że w tym przypadku cofamy się, 
gdyż ustawodawca wprowadził ten zapis od 1.09.2022 r. i mimo że teraz 
będziemy podejmować tą uchwałę to wchodzi ona w życie z dniem 1 września 
2022 r. i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym. Nauczyciele otrzymają 
spłatę od 1.09.2022 r. 
 
Dyskusję zakończono. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Śrem. 
Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Piotr Rojek (NIEOBECNI), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż, 
przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie.  
 
 
Opinia Komisji dot. zaopiniowanych projektów uchwał stanowi nr 4 do 
niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 

Naczelnik PEU Barbara Jabłońska poinformowała, że zakończył się I etap 
naboru do przedszkoli i szkół. Dzisiaj i jutro (20 oraz 21.03) rodzice mogą 
potwierdzić wolę zakwalifikowania dzieci do przedszkoli i szkół.  

W przypadku przedszkoli było ponad 2500 miejsc we wszystkich 
przedszkolach, zarówno gminnych jak i prywatnych, zakwalifikowanych zostało 
2058 dzieci. Tylko dwoje dzieci nie zostało zakwalifikowane, ponieważ rodzice 
wybrali tylko przedszkole nr 3, a wszystkie miejsca w tym przedszkolu zostały 
zajęte, czyli ta dwójka dzieci będzie miała możliwość zostać przyjęta do innych 
przedszkoli w rekrutacji uzupełniającej, która zostanie przeprowadzona 
od 1 do 7 czerwca br. W rekrutacji uzupełniającej nie będą brały udziału 
4 jednostki, które w I etapie zostały w 100% zapełnione.  Na terenie gminy jest 
jeszcze 428 wolnych miejsc w przedszkolach. 

Natomiast jeżeli chodzi o szkoły podstawowe to w dwóch placówkach, 
SP 5 oraz SP6, nie wszystkie dzieci z wniosków zostały zakwalifikowane. 



5 

 

W pierwszej kolejności brane pod uwagę są dzieci zamieszkujące obwód szkoły. 
Dzieci, które się nie zakwalifikowały w I etapie do wybranych szkół będą miały 
możliwość udziału w rekrutacji uzupełniającej. 
 
Radny Mariusz Kociemba zapytał, jak wygląda odpłatność za dziecko, jeżeli jest 
spoza gminy?  
Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że dzieci, które mieszkają poza 
terenem naszej gminy nie zostaną przyjęte do przedszkoli publicznych, ponieważ 
do tych przedszkoli przyjmujemy wyłącznie dzieci z naszej gminy. Zdążają się 
przypadki, że dzieci uczęszczają już do naszych przedszkoli, a w między czasie 
wyprowadzają się poza teren gminy, to w takim przypadku kosztami za pobyt w 
naszym przedszkolu obciążamy gminę właściwą miejscem zamieszkania dziecka.  
Dzieci spoza gminy przyjmowane są w placówkach niepublicznych, wtedy 
odpłatność jest taka jaka funkcjonuje w danej placówce. Dodała, że niezależnie 
czy dziecko spoza gminy uczęszcza do placówki publicznej czy też niepublicznej 
to następuje refundacja kosztów pomiędzy gminami. W przypadku placówki 
publicznej jest to zwrot w wysokości 100 % kosztów podstawowej kwoty dotacji, 
natomiast w przypadku placówki niepublicznej 75% dotacji. Za rok 2022 
podstawowa kwota dotacji, czyli 100% kosztów dziecka w przedszkolu, wynosiła 
1213 zł miesięcznie. Jak co roku na dzień 31 marca br. wg. planów finansowych 
naszych placówek będziemy obliczać nową wysokość podstawowej kwoty 
dotacji jaka będzie funkcjonowała w 2023 roku. W związku z tym, iż plany 
finansowe naszych placówek oświatowych się zwiększył, to podstawowa kwota 
dotacji również ulegnie zmianie z tendencja wzrostową. Po wyliczeniu nowej 
kwoty dotacji placówki dotowane otrzymają spłatę od stycznia 2023 r. 
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że przedszkola prywatne nie mogą mieć 
problemów finansowych, ponieważ dokładnie tyle ile gminne przedszkola 
kosztują to w takiej samej wysokości dotujemy przedszkola prywatne.  
Naczelnik PEU Barbara Jabłońska poinformowała, że na dziś stawka za godzinne 
pobytu dziecka w przedszkolu publicznym wynosi 1,14 zł, od września będzie to 
1,30 zł, oraz 8,00 zł dzienne wyżywienie, czyli jeżeli dziecko będzie przez cały 
dzień w przedszkolu każdego dnia miesiąca opłata za przedszkole to kwota rzędu 
ok. 270,00 zł. Natomiast na terenie naszej gminy w przedszkolach niepublicznych 
kwoty miesięczne za pobyt dziecka w placówce wahają się od 300,00 do 800,00 
zł.  
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że dwa przedszkola prywatne publiczne tj. 
„Niezapominajka” oraz „Pod wierzbami” otrzymują dokładnie taką samą dotację 
jak przedszkola publiczne gminne, natomiast pozostałe prywatne placówki 
otrzymują dotację w wysokości 75%. 
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 Wobec wyczerpania porządku obrad, Zastępca Przewodniczącego Komisji 
– Krzysztof Lewandowski podziękował za udział w posiedzeniu Komisji, 
zamykając obrady o godz. 15:59. 

 
 

Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

 
/-/ Krzysztof Lewandowski 

 
 
 
Załączniki do protokołu: 

1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Informacja na temat funkcjonowania i perspektyw dalszego rozwoju 

Śremskiego Ośrodka Kultury na rok 2023. 
4. Opinia Komisji dot. zaopiniowanych projektów uchwał. 

 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  

 


